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1
Date

4/19/68

JOHN ROBERT GUERIN, 
building located at 3223 West

security officer of the 
Sixth Street, Los Angele

was interviewed at his business address, at which' time 
he furnished the following information:

GUERIN stated that he moved into Apartment 6 at 
1535 Serrano Avenue, Los Angeles, on July 28, 1967. He 
moved from this apartment on October 1, 1967. He related 
the names ANITA KITZWINKEL and GINGER DAY 
do not mean anything to him. He related that to the best 
of his knowledge he has never met either of the above tv;o 
persons. He recalled that when he moved into the apartment 
there was a woman’s magazine, the exact title he does not 
recall, but similar to McCalls, and another article, which 
he could not describe, which contained some names written 
on it. Sofar as Mr. GUERIN is aware, the above articles 
were left in the apartment by himself when he moved from 
this apartment in October 1967.

Mr. GUERIN related that he came back to the 
apartment building at 1535 Serrano Avenue on a couple of 
occasions to visit with tenants he became acquainted with 
while a tenant. He could not recall having ever seen the 
individual vjho moved into Apartment 6 after he had moved 
out.

On 4/19/68 at Los Angeles, California File # Los Angeles 44-1574

SAs BILLY DALE HUBBARD and 
b^_, WILLIAM N. HEARD/BDH/eb Date dictated--------VW^
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INVESTIGATION CONCERNING LOS ANGELES, 
CALIFORNIA RESIDENTS VISITING AT PUERTO
VALLARTA, JALISCO, MEXICO, DURING PERIOD
OCTOBER 19 THROUGH NOVEMBER 13 1967

Investigation to determine associates and past 
activities of JAMES EARL RAY, it was determined that RAY as 
ERIC STARVO GALT stayed alone at the Hotel Rio, Room 212, 
Morelos 86, Puerto Vallarta, Jalisco, Mexico from October 19 
to November 6, 1967. On November 7, 1968, GALT checked into 
Hotel Tropicano, Puerto Vallarta, where he had Room 417. He 
checked out of the hotel on November 13, 1967.

The following individuals residing in the area of 
California covered by the Los Angeles Office who were registered 
at the above hotels in Puerto Vallarta during the period 
October 19 through November 13, 1967 were contacted regarding 
their knowledge of RAY. A photograph of RAY was shown to these 
individuals and they all advised they neither met nor observed 
any individual identifiable with JAMES EARL RAY, also known as 
Eric Starve Galt.

Captain MARSHALL V. BEEBE 
49 Larkspur Avenue
Corona Del Mar, California

Mr. and Mrs. ALBERT FRANCIS FULLER 
11541 Garden Drive
Garden Grove, California

Mr. and Mrs. RAYMOND D. MITCHELL 
12181 Ora Drive 
Garden Grove, California

Mr. and Mrs. STEVEN JONES 
Apartment 6, 4737 Artesia Boulevard 
Lawndale, California

Mr. and Mrs. GELMER C. BOGGS 
10761 Landale Street 
North Hollywood, California

Mrs. JOSEPH INE VARELA 
CONSUELO MARIN
3022 East Fifth Street 
Los Angeles, California
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Mr. and Mrs. ROBERT A. BRIGHAM 
1730 Gates Avenue 
Manhattan Beach, California

FRANK G. MILLER
ROBERT KAMYKOWSKI
io4oi
North

HAYES

Me Cormick 
Hollywood,

SCHLUNDT

Street 
California

Apartment 6, 130 North Michigan
Pasadena, California (Temporary address)

Avenida Chapalita 1261
Colonia Chapalita
Guadalajara,
Jalisco, Mexico (Permanent address)

Dr. E. G. SCHNEIDER
Mrs. DELIGHT (E.G.) SCHNEIDER 
2189 Lake Marie Drive
Santa Maria, California

Mr. and Mrs. GENE S. MANTLE 
7120 Texhoma
Van Nuys, California

Mrs. DAVID (JOAN) HEINZ 
415 Calle Granada 
Santa Barbara, California

Mr. and Mrs. GERALD J. FAY 
1377 Raymond Avenue 
Long Beach, California

L. C. HOLLIDAY 
20325 Mason Street 
Torrance, California

Mr. J. P. HAYWARD, 124 Mira Mar, Long Beach and
Mrs. JOHN W. HODGKIN, 5331 East Ocean, Long Beach, California 
have been unavailable for interview due to being out of state 
in constant travel status.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1
Date—5/15/68

Mrs. ELIZABETH MONICA ZWOLINSKI, 18712 Nordoff 
Street, Northridge, California, advised that POPSON is her 
maiden name and that she is a widow. She has resided at 
this address for 16 years. She stated she was a guest 
at the Rosarita Beach Hotel, Puerta Vallarta, Mexico, during
March, 1968^ 
or November, 1967.

but was not in Puerta Vallarta during October

however, she 
that she has 
initials V.J

She continued that she travels extensively
does not utilize her maiden name. She related 
relatives named POPSON, but none with the
and she does not know V.J. POPSON.

On_5/14/68 at Northridge, California FHp £os Angeles 44-1574

by

SA PAUL E. QUINN/dey

Date dictated

5/15/68
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 4/18/68

Miss ANITA LOUISE KATZWINKEL -ms contacted at her
residence of Apartment % 1727 North Garfield Place, 
and after being advised of the identity of the contacting 
agents, she was interviewed regarding her knowledge of ERIC
STARVO GALT, GINGER DAY and SUE HARRIS

At the outset of the interview, KATZWINKEL was
shown two black white photographs of the person named ERIC 
STARVO GALT, and was asked if she had ever seen this person 
before or if she knew anyone who resembled him. She stated 
she did not.

She then volunteered the information that she had
been listening to various news broadcasts regarding GALT, and 
had heard that GALT drank beer and vodka and listened to 
country and western music. She advised that GINGER DAY, also 
known as Ginger Nance, favored beer and vodka and would listen 
only to country and western music..

KATZWINKEL was then asked if she knew any persons
who used Ue names of CHARLIE STEIN, RITA STEIN or ILARIA BARING 
(phonetic). She advised that she did not.

KATZWINKEL was then asked whether SUE HARRIS had
ever made any obscene movies. She advised that one time HARRIS 
told her she had made a nude film with LOU. KATZWINKEL advised 
that LOU, whose last name she did not know, was one of several 
call-girls who worked for HARRIS.

According to KATZWINKEL, the film was made at HARRIS’ 
apartment located on Orange Drive, in Hollywood, California 
and that LOU arranged the filming of it. It was at this same 
apartment that HARRIS was arrested by the Los Angeles Police 
Department for prostitution. LOU and^ some other girls were 
arrested along with her. KATZWINKEL advised that HARRIS only 
mentioned making nude films to her one time. This film was 
made prior to the time KATZWINKEL and GINGER DAY came to the 
Los Angeles area. At the time it was made, LOU, her boy friend 
JOHNNY BENELLI (phonetic), SUE HARRIS, and several other girls were

On 4/18/68 ^.Hollywood, California______File #Los Angeles 44-1574

SA DENNIS C. IE MASTER and
by SA THEODORE M. GARDNER______ _JTMG/nmb___ Date dictated 4/18/68
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working out of, and living at,^HARRIS' apartment on Orange 
Drive. HARRIS, at the time of her arrest, also worked out
of a bar located on Hollywood Boulevard, which is 
as the Blue Bongo.

KATZWINKEL advised that she met LOU ont
November or December, 1967, at HARRIS’ residence 
102, 1831 Gramercy Place

now known

time during 
Apartment 
She des-Hollywood, California.

cribed LOU as follows:

Sex 
Race 
Height 
Hair

Age
Characteristics

Remale 
White 
5'10” to 6' 
Blond, long, 
length 
22 years
Very pretty; 
possibly has

shoulder

intelligentj 
some college

education; originally from 
New Orleans, Louisiana; 
and lives common-law with
BENELLI (ph one tic)

JOHNNY

KATZWINKEL stated she did not know if LOU and 
(phonetic) still reside in the Hollywood area. She did 
that although she never met BENELLI (phonetic), somehow 
received the impression that he is about forty years of 
or at least a good deal older than LOU.

BE NELLI

she 
age

KATZWINKEL stated she was very close to SUE HARRIS, 
and knows HARRIS kept records of all dates filled by herself, 
or by one of the girls working for her. She would not accept 
any dates from anyone unless they were known to her. These 
records contain the customer's name, which is always an alias; 
his description, phone number; residence; employment; the date 
the trick was turned; and how much money the customer paid. 
These records are kept in four books and on notebook paper. 
One book is a small address-book, and another is a recipe book. 
These records are kept by HARRIS so as to give her an idea
how much money has been earned and who her customers are.

In addition to the above 
made any obscene or nude films for 
that GINGER DAY ever did.

KATZWINKEL advised she never 
HARRIS, nor did she believe
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1
Date

4/17/68

ANTHONY HARRISON, 2134 West View Street, Los Angeles, 
California advised he played guitar at the Paul Vegas Club, 
5510 West Hollywood Boulevard, Los Angeles until February 1968. 
He advised that he was acquainted with ANITA KATZWINKEL and 
GINGER NANCE only to the extent that he thought two girls by 
those names were customers of the Vegas Club. He stated that 
he had absolutely no information pertaining to either girl. 
HARRISON advised that he had no information pertaining to any 
person using the name of ERIC GALT, but he thought that the 
person depicted in the artist conception received from Memphis, 
Tennessee resembled an unknown Caucasian male, whom he thought 
he had seen as a customer in the Vegas Club. HARRISON stated 
that the word "0LKAH0MBE" was completely unfamiliar to him 
and when shown a photograph of a note bearing names GINGER DAY 
and ANITA KATZWINKEL HARRISON stated he had no knowledge 
concerning the note.

HARRISON advised that during the months of January 
and February 1968, he had a partner playing guitar with him 
at the Vegas Club. HARRISON stated that a male Caucasian 
using the name of ALLAN LEE and who had the true name of 
ALLAN LEE STODDARD was from the State of Oklahoma and it 
is very likely, he stated, that STODDARD was known to some 
of the Vegas Club customers as "Oklahoma". HARRISON stated 
that in February 1968, STODDARD reportedly left California 
in order to return to his home in Enid, Oklahoma. HARRISON 
stated that he had no further background information 
pertaining to STODDARD and did not know his whereabouts.

HARRISON described STODDARD as follows:

Name 
Alias 
Sex 
Race 
Age 
Height

ALLAN LEE STODDARD
Allan Lee
Male
Caucasian 
25 - 27 
5'10" - 5'11”
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Weight 
Hair 
Eyes 
Home

165 to 170 pounds 
Brown
Blue
Enid, Oklahoma

HARRISON was shown artist composite drawings 
received from Memphis, Tennessee and Birmingham, Alabama 
and he advised that STODDARD did not look similar to either 
of the composite drawings.
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AT LOS ANGELES POLICE DEPARTMENT

The following review 
Vice Division was conducted by 
1968:

SUSAN LEE HARRIS was

of the records of
SA HOMER E. YOUNG

Administrative 
on April 25,

arrested
1757 North Orange Drive, Apartment 303

on April 27
Los Angeles

1967 at 
California

by Officers T. D. PIERCE, Number IO383, and C. F. CORBITT, 
Number 10424 on charged of 647 b Penal Code (Prostitution). Also 
arrested on this same date at the same apartment was KELLIE 
O.’NEIL, Booking Number 266210, on the same charges.

Officers received information that by going to 
Apartment 303 (telephone 876-8672) that they could secure a 
prostitution date. Officers went to this location on April 27, 
1967 and were admitted to the apartment by HARRIS for the purpose 
of having a prostitution date with HARRIS and O’NEIL.

Securitv Number 
born

HARRIS was described as being a barmaid having Social

Booking Number 200211.

The foregoing is

_ a female, white, American, 25, 
145 pounds, brown hair, hazel eyes

contained on DR 67—485 099•

arrested on May 15, 1967 at 5:00 P.M 
along with LOUISE EMILY BENNETT at 1865 North Fuller Avenue,

SUSAN HARRIS was

Apartment 314, by officers C. F. CORBITT, Number 10424 and 
T.D. PIERCE, Number 10383, on charges of 266i Penal Code
(Pandering) Subsection

Officers had 
the name of LU TOMENY, 
as well as through the

0.

received information that BENNETT, using 
was operating prostitutes at this location 
telephone number of 876-8288 and was

located in the apartment of SUSAN HARRIS at 1757 North Orange 
Drive, Apartment 303, Los Angeles. Also, that a 1965 Ford, 
red four-door bearing California license SNT 829 was being used 
by this group.
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JOHN R. 
working

Also located at this address during 
BONELLI who admitted to officers that 
this group of prostitutes but that he

out of the business following this arrest.

this arrest was 
he had been 
intended getting

The foregoing is contained on DR 67-496 812.

It was noted that information had been furnished to
the police that the boyfriend 
periodically in order to make 
the prostitutes.

of BENNETT'S came in 
collections from the

from San Diego 
earnings of

JOHN R. BONELLI was arrested by officers 
Number 10383

C. F. CORBITT
Number 10424, and T.D. PIERCE, Number 10383, on charges of
2661 Penal Code Subsection C (pandering) on May 15, 19^7 at
5:00 P.M., at 1865 North Fuller Avenue, Apartment 314, Los Angeles 
telephone 876-6518. At the time of his arrest, BONELLI furnished 
an address of 603 North Nev; Hampshire Avenue, Apartment 2, Los
Angeles. The name of JOHN R. BEFFEL, JR., was reflected as an 
alias for this individual on this report.

The following descriptive data was set forth:

Sex 
Race 
Nationality 
Age 
Height 
Weight 
Hair 
Eyes
Birth data 
Employment

Male 
White 
American 
35 
5'10" 
150 
Brown 
Brown

Ln Wisconsin
Gardon Grove Home Reference Library

The foregoing is contained on DR 67-496 812.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

4/18/68

CHARLES J. STEIN, 5666 Franklin, advised he
did not know GINGER DAY, GINGER NANCE, ANITA KATZWINKEL, 
SUE HARRIS, SUE FLIKIED, or TOM FLIKIED. STEIN further 
advised that he knew nothing about a slip of paper with 
the names of GINGER DAY and ANITA KATZWINKEL on it,or 
how it got into the trunk of GALT's car.

STEIN observed a photograph of a Zenith portable
television set, gray and white in color. STEIN advised 
that the television set looked like the set which MARIE 
MARTIN had traded to ERIC GALT.

On V18/^8 at. Los Angeles, California Filp # Los Angeles 44-1574 

SAs RICHARD H. ROSS and .
FRANCIS G. KAHL/RHR/eb

Date dictated
4/18/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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Date 4/16/68

Mr. JOHN REEVES, Chief of Security Officers,
Paramount Pictures Corporation, 5451 Marathon Street, 
Hollywood, California, advised by phone that the Paramount 
Pictures Corporation and the Desilu Studios had been pur­
chased by the Gulf-Western Corporation and the two studios 
had been merged effective August of 196? and the firm was 
now known as Paramount Pictures Corporation. The former 
Desilu Studios located at 780 North Gower Street, Hollywood, 
had telephone number 469-59H> and up until just the past 
few weeks a person calling this latter number would be 
brought into the Paramount Pictures Corporation switchboard, 
and channeled to the proper department. Recently the 
telephone number has been changed and calls nov? are made 
through 463-0100. ,

During 1967, the Desilu number of 469-5911 would
have been a good number. He, however, from available 
directories did not identify an extension 125 as being in 
existence on the Desilu switchboard or later on the Para­
mount board following the merger. He suggested that inquiry 
be made in the Data Processing Department of Paramount 
Pictures and also with the Chief Telephone Operator who 
might furnish any additional information concerning a 
possibility of an extension 125 being utilized.

Mr. REEVES said that he had no personal knowledge
of anyone by the name of VINCE, having been employed in the 
Data Processing Department at the old Desilu Studios or 
the Paramount Studios.

On 4/15/68 at Los Angeles; California Rj]P # Los Angeles 44-1574

SA LESLIE F. WARREN/yfs 'Date dictated 4/16/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

n,t„ 4/16/681

mount 
wood, 
mount

LUCILLE JACKSON, Chief 
Pictures Corporation, 5^51

Telephone Operator, Para­
Marathon Street, Holly—

California, advised by phone that neither the Para­
Pictures Corporation nor the recently merged Desilu

Studio Corporation had any extension 125 past or present 
which was utilized if someone called the number 469-5911
an old Desilu 
She explained 
the Paramount 
persons could

Studio number and ask for extension 125- 
further that there was an extension 125 off
board, however 
call out from

operators on incoming calls 
extension.

JACKSON said that

, it went to Stage 5 and that 
that extension hut the 
did not ring calls into that

she could not identify anyone
by the name of VINCE, an IBM operator, who may have been 
associated in any way with the Data Processing Department 
at the old Desilu Studios or at the Paramount Pictures 
Corporation.

On 4/16/68 „, Los Angeles, California K,,„ Los Angeles 44-1574

by SA LESLIE F. WARREN/y Date dictated----- 4/16/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 4/16/68

ANGELA ROBERTS, Data Processing Department, Para­
mount Pictures Corporation, 5451 Marathon Street, Hollywood, 
California, advised by phone that she recalled that VINCE 
STELLY was employed a couple of months in the Fall of 19^7 
in the Data Processing Department at the Desilu-Paramount 
Studios. He would normally have been reached on phone 
number 469-5911, Extension 725. He worked a later night 
shift briefly and was released for not showing up for work 
on a regular basis. Her personal descriptive recollection 
of VINCE STELLY was as follows:

Sex 
Race 
Age
Height 
Weight

Male 
Negro 
30-35
About 5’ 10
180 pounds

Build 
Hair 
Eyes
Complexion

Well build figure
Dark
Dark
Very light, but did not look 
too much like a Negro.

He claimed to have been formerly employed by Liquor Whole 
sale Outlet in Culver City, California and had been an 
IBM operator in the past.

ROBERTS said she recalled VINCE asking her on
one occasion as to whether she knew a mutual acquaintance, 
MARGE MESSENGER, who apparently had worked at the Liquor 
Wholesale Outlet at the time VINCE claimed to have worked 
there. MESSENGER'S husband BUDDY MESSENGER, now deceased, 
vias a, former film producer at Desilu Studios. MARGE MESSENGER 
was Hast known to be residing in the Playa Del Rey area of 
Los Angeles and from what VINCE had said, die might possibly 
be well acquainted with VINCE.

4/16/68 at Los Angeles, California Filp # Los Angeles 44-1574

by SA LESLIE F, WM/yfs:Dale dfctated W8

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date ___V16/68

Mr. RAY STRUCK, Data Processing Department,
Paramount Pictures Corporation, 5451 Marathon Street, Holly­
wood, California, advised by phone that he recalled that 
during the Fall of 1967 there was an employee in the Data 
Processing Company by the name of VINCE STELLY who could 
have been reached by calling 469-5911, Extension 725- This 
extension went into the key punch operators room and that 
while STELLY worked on Univac Equipment, he could have 
been classified as an IBM operator. STELLY was employed 
only a short period and according to available records in 
the processing department, resided at 4434 Fifth Avenue, 
Los Angeles, California, telephone 291-8375-

STRUCK described VINCE STELLY as

Sex 
Race 
Complexion 
Height 
Age 
Weight 
Build

Male 
Negro 
Light 
5’ 11" 
28-30
170-180
Slender

He suggested a check of the payroll records for further 
data.

On 4/16/68 at Los Angeles, California f;ip # Los Angeles 44-1574

SA LESLIE F. WARREN/yfS Date dictated 4/16/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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1 Date ■ 4/16/68

5451
Records of the Paramount Pictures Corporation, 

Marathon Street, Hollywood, California, disclosed that
VINCENT DE PAUL STELLY, Social Security Number 
had been employed by the Paramount Pictures Corporation 
September 18, 1968 as an equipment operator in the Data 
Processing Department and was terminated October 10, 1967
for failure to show ue for work, 
of 4434 Fifth Avenue, Los Angeles, 

the payroll records.was listed in 
following his 
address. The 
was CATHERINE

He furnished an address 
California. No phone
A W-2 Form sent to him

termination of employment carried the same 
person listed to notify in case of illness 
STELLY, of the same address, mother.

On 4/16/68 nt Los Angeles, California f;ip # Los Angeles 44-1574

by SA LESLIE F. WARREN/yfs Date diptated —4/16/68

This document contains neithe/fecommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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INVESTIGATION CONCERNING MATERIAL 
LOCATED IN 1966 WHITE MUSTANG 
ABANDONED IN ATLANTA, GEORGIA

Included in material located was a portion of what
appeared to he classified advertisement from a newspaper. 
Also included were bed linen which bore laundry mark 20R-3.

The following investigation was conducted regarding 
the above items.
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Investigation was conducted to ascertain the name and
date of the newspaper from which the two classified advertise­
ment scraps had been taken. In doing so, Mrs. CARLTON SHAW, 
Carlton Shaw Realty, 13025 Ventura Boulevard, Studio City, 
California, telephone ST 8-7631, was contacted on April 18, 
1968, as that firm had an advertisement appearing in one of 
the scraps.

• Mrs. SHAW advised that their advertisement was in
the Los Angeles Times on November 19 and December 3, 196?.

Inspection of library copies of the Los Angeles
Times, Times Mirror Square, Los Angeles on April 18, 1968, 
developed that these scraps of newspaper were taken from the 
Los Angeles Times dated Sunday, November 19, 19^7, pages 
51, 52, 53, 54.

The December 3, 1967, issue was eliminated as the 
advertisement pertaining 625 South Alvarado, in that issue 
was not immediately preceded by the advertisement pertaining 
to 6326 Lexington, which was the case on the scrap of paper 
recovered in the Mustang.

The following investigation relates to investigation
at the address of 626 South Alvarado, which is one of the 
addresses appearing on these scraps of newspaper.

Ill
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

n„. April 29, 1968

On April 16, 1968, FRANK T. WOOD, Manager of The
Palms Wilshire, 626 South Alvarado Street, Los Angeles, 
California, advised that he has been manager since November 27, 
1967, but prior thereto he vias relief manager since April 1, 
1967.

When asked if he had any knowledge of any person
named ERIC STARVO GALT, WOOD advised that he had none except 
that he may have heard it over the radio or television in 
connection with the murder of MARTIN LUTHER KING. WOOD advised 
that no person with that name is presently a tenant at 
this address and that this name was not recognized as that of 
any tenant since November, 1967- He said that he would make 
a check of the hotel’s records in this regard.

When WOOD was furnished a description of GALT, he
said that he could not identify any person on the basis of 
it, tenant or otherwise.

On April 18, 1968, WOOD was recontacted and he
advised that a search of his hotel records, which go back to 
January, 1967, developed no information that ERIC STARVO 
GALT or any person named GALT was a tenant at The Palms 
Wilshire.

WOOD said that subsequent to April 16, 1968 he
had spoken to ANN SMITH who was manager of these premises 
prior to November 27, 19^7, hut she had no knowledge of the 
name ERIC STARVO GALT and could not recall any person 
fitting the description which he (WOOD) had given her.

WOOD was shown photographs of GALT on April 18,
1963, with eyes open and with eyes shut, but he said he 
could not identify them.

4/16/68
4/18/68 Los Angeles, California Los Angeles 44-1574

at _________________________ ;______ File #

SA ALBERT N. CARLBLOM/dey
Date dictated

4/24/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 4/18/68

Date ____________________

FAYE BERNARD, Manager, Avalon Cleaners and Laundry 
Incorporated, 5662 Hollywood Boulevard, made available a 
double entry ledger, Standard Blank Book Number 66,which 
contained records of the laundry customers covering the
period 
of the

from August 7> 1967^ to April 18, 1968. 
records disclosed the following entries:

Date 
Received

Ticket
Number Customer Flatwear Finish

12/4/67 30826

12/15/67 31053

A review

Date
Picked Up Cost

GALT

GALT

L8

R F7

12/21

12/22

The following additional records were located:

Receipt number 30826 for wearing apparel rate 
section and customer receipt section of laundry list with 
GALT written on it.

Receipt number 31053 for wearing apparel rate 
section, flat rate section, and customer receipt section 
with GALT written on it.

1.64

1.52

FAYE BERNARD advised that all flatwear and finished 
laundry were marked with a Thermo Seal Marking Machine. She 
advised that all marking and laundry work vias done at Avalon 
Cleaners and Laundry, Incorporated, main plant at 3020 Hines 
Avenue, Culver City, California. She further stated that
the plant records 
mark number given 
given day.

BERNARD

would reflect the color of tape and laundry 
to a particular customer’s laundry on any

was shown a photograph of ERIC STARVO GALT.
She advised she vias unable to identify the photograph as a 
person who had been a customer at the Avalon Cleaners.

4/18/68
On

Los Angel

by

______________at

SA’s RICHARD 
FRANCIS

California Los Angeles 44-1574
___________ _____ File #_________________________

H. ROSS and
G. KAHL (RHR:jmk) t t V18/68 

Date dictated-------------------
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
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n.,„ 4/18/68

FRED BACK Avalon Cleaners and Laundry
Incorporated, 3020 Hines Avenue, advised that he used four
Thermo Seal Marking machines at his laundry 
machine serial numbers were obtained:

plant. The

all machines.

Serial 
Number

Model 
Number

Machine number one 32192 H5L4

Machine number two 31900 H5L4

Machine number three 32190 H5l4

Machine number four 32189 H5L4

Samples of laundry mark 20R-3 were obtained from

BACK advised that the Avalon Cleaners and Laundry
store number 20, located oo2 Hollywood Boulevard, was one
of 25 Avalon stores 
at the main plant, 
the code number 20.

’here laundry was picked up for processing
and that
BACK advised that all Thermo Seal Laundry

Marks for this store would b

store was

numerals 20.

BACK advised that laundry list receipt ticket
number 31053 for store number 20 reflected that finished 
laundry and flat laundry had been checked into the main plant 
and marked on December 18, 1967. BACK advised that all laundry
was logged for store 20 according to receipt 
receipt number 31053 shows that the flatwear 
20R-3, which vias printed on white tape.

number and that 
laundry mark was

BACK advised that the letter R and the white tape
are used as a means of checking the particular day work is 
done and the numeral 3 is the lot number given to each separate 
bundle of laundry from a particular store.
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BACK advised that the flatwear processed on 
December 18, 19o7, cost $.33 and would indicate that two 
sheets were processed. BACK stated sheets cost $.19 each 
and pillowcases cost $.09 each to launder. BACK further 
advised that the finished laundry cost $1.14 which would 
indicate six shirks were processed according to price lists 
in effect at that time.

BACK furnished one Piece Count Ledger, labeled 
Laundry Prices and Count, covering the period May 14, 1963,
to April 18, 1988, which shows on page 108 that on December
18, 1987s white Thermo Seal tape was used with the code letter 
R on flatwork.

BACK also furnished one lot control ledger for color 
narking tapes, which shows on page 62 that on December 18,
1987, white Thermo Seal tape with code letter R was used on 
flatwear laundry.

BACK also furnished one Ledger Sheet for cash
inventory for store number 20, Hollywood and Wilton, dated 
December 20, 1967, which shows that laundry list number 31053 
for flatwear laundry was priced to the customer for $.38 and 
was marked 20R—3 - Also received on this ticket was finish 
wear laundry priced to the customer at $1.14 and marked 20F-7
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INVESTIGATION AT NATIONAL DANCE 
STUDIO, LONG BEACH, CALIFORNIA, 
WHERE RAY ATTENDED CLASSES DECEMBER 
1967 TO FEBRUARY, 1968_____________

During the course of the investigation to determine 
background of JAMES EARL RAY it was ascertained that he 
probably attended some dance school in the Los Angeles area. 
Through a telephonic survey of the various dance schools 
throughout the Los Angeles area it was determined from 
Mr. RODNEY ARVIDSON, owner, National Dance Studio, 2026 
Pacific Avenue, Long Beach, California, that ERIC GALT 
enrolled at this school during the first week of December, 
1967 and took lessons until approximately February 12, I.96S.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

SHARON RHOADS, employed at Charter Title,
9033 Wilshire Boulevard, Los Angeles, California, was 
interviewed by SAs GEORGE Eo AIKEN, Jr. and E. RHEAD 
RICHARDS in the vicinity of her employment on April 16, 
1968, at which time she advised as follows:

She stated that she was employed on a part-time
basis as an evening dance instructor at the National 
Dance Studio located at 2026 Pacific Avenue, Long Beach, 
California.

She stated that she recalled one ERIC S. GALT
as a former student whom she instructed. She stated that 
as she recalled, GALT was her dancing pupil from about 
the first week in December 1967 through approximately the 
middle of February 1968. ,

In recalling GALT, she offered the following 
information concerning him:

She said that GALT was a very neat person and
that he dressed immaculately, often in expensive clothes. 
He always appeared at the dance studio cleanly shaven, 
wearing white shirt and tie, and either a sport coat 
and slacks or a suit. She stated he also owned an 
expensive looking pair of alligator loafers, which he often 
wore with a sport suit. She stated that his hands were very 
well kept, and his nails may have been professionally 
manicured, but she could not state this with absolute 
certainty. She stated, however, that she had never seen 
his hands soiled or his fingernails dirty. His fingernails 
were well filed and trimmed and were worn short and neat. 
She stated that he was left handed inasmuch as she had 
noticed him on two occasions writing, and at the time she 
observed him writing, she made a mental note that he was a 
"south paw."

, 4/16/68 Los Angeles, California Los Angeles 44-1574
On at File # 

SAs GEORGE 3. AIKEN, Jr. and
ft’-E. RHEAD RICHARDS/GEA/eb 4/17/68

by------- -------------------------------------------------------- :---------------------- —Date dictated---------------------------- -----—
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GALT was very ill at ease in crowds and gave 
her the impression that he prefers to he either alone or 
with no more than one other individual. He was an 
introvert and was very hard to converse with. She stated 
that in the approximate two months that she knew him, 
only towards the last did he feel confident enough with 
her that he would joke with her. She stated that toward 
the end he showed somewhat of a humor, which she believed 
very few people knew he had. He was always ill at ease 
around others and could not relax while in conversation 
with any other individual. He always fidgeted, pulled at 
his ears, played with his hands, and looked in every 
direction but at the person with whom he was conversing. 
She stated that he smiled with a one-sided smile and that 
he smiled very infrequently.

He would never talk about himself, but in general 
conversations she was led to believe that he came to Los 
Angeles from Mexico, possibly around Mexico City. He told 
her that he was unemployed; was a former merchant seaman; 
that he wished to return to sea, and that he received 
sufficient proceeds from the sale of a bar that he could 
"get along without being gainfully employed."

RHOADS stated that she was of the opinion that 
GALT entertained the thought of asking her for a date on 
many occasions, but his backwardness prevented him from 
actually doing so. During the dancing lessons he always 
centered his conversations around dancing techniques and 
never talked in general terms about himself. She believes 
he was a Southerner, and she recalled that possibly the 
first or second week during January 1968, he did not attend 
dancing instruction, and upon his return, stated that he had 
visited a brother in the State of Louisiana. RHOADS stated 
that during the two month period that she knew GALT, he 
changed residences twice in Hollywood, California. She 
at no time associated with GALT socially. She was not 
acquainted with any of his associates, and through 
conversations, GALT told her that he had no particular 
"hobby."

118 ’

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



3
LA 421—1574

She stated that GALT seemed to compensate for 
his social inaptness by his attire and placing his 
schedule on precise projects which he was participating in.

As an example, she stated that GALT took dancing 
lessons she believed to overcome some of his shyness. He 
pursued the dancing lessons quite vigorously, doubling up 
on the number of lessons normally taught per week so as to 
take the maximum number of lessons in the shortest possible 
time. He abruptly quit dancing, telling her that he had 
enrolled in bartending school and was having a conflict in 
his schedule.

RHOADS was of the opinion that he had toyed with 
his dancing lessons sufficiently to satisfy himself and 
was "running off on another tangent." She also stated 
that GALT was not sufficiently busy she believed to have not 
pursued both courses, because GALT told her that he slept 
rather late, had lunch, took a nap in the early afternoon, 
went to bartending school in the late afternoon, and would 
then attend dancing lessons in the early evening. This,
he explained to her, 
busy, productive, or

was his typical day, which was not a 
strenuous one in her mind.

She stated 
processes. He often 
react favorably to a

that GALT was very slow in his mental 
did not understand jokes- and did not 
friendly gesture extended to him.

RHOADS stated that during one conversation with GALT she 
made mention that it was odd that he did not wear any 
jewelry, that is ring or watch, since he was so well dressed 
otherwise. GALT replied that he detested jewelry of any sort 
and to her knowledge, she never saw him wear a watch, ring, 
or cuff links, or any other items of jewelry.

RHOADS could remember nothing else of the 
mannerisms, background, etc. of GALT. She stated that GALT 
was a white male, weighing about 165 pounds. She stated 
that he had brown hair; was in his middle 30s; had a medium 
complexion, and spoke with a Southern accent. She stated 
that from his diction she believed him to be high school 
educated. To her knowledge, he spoke no foreign language.
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His hair was short but not a flattop or Butch haircut. 
She stated that she could not recall whether or not he 
had a part in his hair but for some reason doubted that 
his hair was parted. His eyes were described as pretty 
and blue in color.

She stated that should she remember any further
information pertaining to GALT, she would immediately 
contact the Los Angeles Division of the FBI.
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1 n + 4/18/68Date_____ :___ _

PATTY HARRIS, 202? Junipero Avenue, Long 
Beach, California, GE 8-9691, a student at Long Beach 
City College, telephonically advised she was formerly 
employed as a dancing teacher at the National Dance 
Studio at Long Beach and had as a student, ERIC GALT. 
She stated that as she recalls he had a course of some 
50 hours, and she taught him on the average of about one 
hour a week for about a month and a half during the early 
part of this year. He did not finish all of his dance 
lessons.

During this period, on several occasions, she 
and he discussed Mexico in general. He told her that he 
was from Mexico and that he had a business there with 
someone else. She said he said he was in business with 
a friend. He told her something about being in the Los 
Angeles area to attend school but that he had not obtained 
any employment. He told her that he intended to return to 
Mexico.

She said he had a very limited knowledge of the 
Spanish language. In their discussions, he indicated that 
he had been in Mexico City and to Cuernavaca, Mexico. He 
did not tell her where his business was nor where he was 
living in Mexico.

Through conversation, he indicated that at least 
on one occasion he had visited a night club in Mexico City 
known as Senoryel (phonetic), which she also has visited. 
She stated that this night club had three separate rooms 
or lounges with different types of music in each. She
stated that she thought he was in his early 30s and about 
5’8" or 5’9" in height. She noted that she is 5’5" herself 
and did not regard him as too much taller than she.

She advised that she did not date GALT herself 
nor does she know anyone who did date him or had any social 
contact with him.
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She said she believes that ROD, the owner of
the dance studio, at one time or another had told 
that GALT was a restaurant owner.

her

She stated that she could 
smoked but believes that on several 
liquor on his breath.

not recall if 
occasions she

GALT 
smelled

She stated that she would 
re-contacted concerning this matter

be agreeable to being 
and this was the only

information she could recall at this time concerning GALT
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Date
4/29/68

JOHN F. PRICE, manager of the Time Out Cafe
located at 2054 Pacific, several doors north of the 
National Dance Studios, advised that during the months 
of December 1967 and January 1968, as he recalled, an 
individual who appeared identical with JAMES EARL RAY 
appeared at his bar about two or three times a week. 
This individual, according to PRICE, always appeared at 
the Time Out Cafe alone and sat alone. He was a good 
tipper; dressed well, and in conversation with people 
always talked about dancing. PRICE stated that he firmly 
suspected that this individual was attending dance lessons 
at the National Dance Studios several doors south of the 
Time Out Cafe.

PRICE stated that, as he recalled, this individual
always wore a dark tie and on occasion was invited by 
other patrons of the bar to enter a game of billards or 
shuffleboard, always declined the invitation.

PRICE stated that this individual always
entered the bar on foot, and he, PRICE, never saw a 
vehicle which this individual might have driven.

He stated that this individual had a Southern
drawl, or perhaps more actually a country boy manner of 
speaking.

PRICE could furnish no further information about
this individual. He was shown photographs of JAMES EARL RAY, 
at which time he stated that he was certain that RAY was 
the individual who appeared at his bar during December 1967 
and January 1968.

On 4/26/68 at Long Beach, California me# Los Angeles 44-1574 
y^SAs GEORGE E. AIKEN, Jr. and ' ’

Date dictated
4/29/68
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INVESTIGATION AT INTERNATIONAL SCHOOL 
OF BARTENDING, LOS ANGELES, ATTENDED 
BY RAY FROM JANUARY 19, 19o8 TO MARCH 2 
1968

During interviews of the personnel at the National 
Dance Studio, it was learned that RAY might possibly have 
attended a bartending school somewhere in the Los Angeles area. 
Investigation subsequently determined that RAY had attended 
bartending school at the International School of Bartending, 
2125 Sunset Boulevard, Los Angeles.
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Date 4/17/68

TOMAS LAU, Director, International School of Bar-
tending, 2125 Sunset Boulevard, advised ERIC GALT was not ' 
fluent in Spanish and could only say a few words in Spanish. 
These words, however, were correctly pronounced by him. 
LAU stated he now recalls that GALT had mentioned to him 
that he had lived in Puerto Vallarta, Mexico for about three 
years. The exact dates of this residence are unknown.
LAU could not recall GALT ever mentioning the reason he had 
been living in Mexico.

LAU stated he thought it rather peculiar that someone
would spend three years in Mexico and would not take the trouble 
to learn the language. He never questioned GALT in this regard

On 4/16/68 at Los Angeles , California FiiP # Los Angeles 44-1574

SA BILLY. DALE HUBBARD and
by SA JAMES R, PACE JRP/nmb Date dictated 4/16/68
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1 Date 4/16/68

RICHARD GONZALES, 14o4 North Manzanita was interviewed 
at his residence at which time he furnished the following 
information:

He advised he is a former student of the International 
School of Bartending, 2125 Sunset Boulevard, Los Angeles, 
California at the same time that ERIC GALT, known to him as 
ERIC, attended the school. He stated they both graduated from 
the school on the same date and he has not seen GALT since. 
During conversations with GALT, while attending school, he 
learned from GALT that GALT had lived in Mexico for about 
three years, the exact dates and places unknown. GALT claimed 
to have gotten along well with Mexicans, liked Mexico very 
much and planned to return there to live.

On the date that graduation took place, in response 
to a question from TOMAS LAU, Director of the above school, 
as to what he, GALT, planned to do, GALT stated he was going 
to go to Birmingham, Alabama to visit his brother for about 
two weeks. He did not mention the name of his brother or his 
exact address. He indicated he would possibly return to Los 
Angeles after this trip to Alabama. GALT indicated he had been 
a chef in the merchant marine, sometime in the past, serving 
on seagoing vessels. GALT never mentioned any other type of 
employment or members of his family but did imply he had been
married once though was not presently married.

At the bartending 
very quiet and one who kept 
in mastering the bartending

school, GONZALES found GALT to be
to himself. was also quite slow’
school curriculum and often displayed

nervousness. GONZALES stated he thinks that GALT is right 
handed.

GONZALES stated that GALT never mentioned any women 
and it was not known whether he drank .much. He did not smoke. 
GONZALES stated that GALT usually wore a business suit to school 
however, gave the appearance of one who felt ill at ease in such 
clothing and it would be more fitting to his personality for him 
to wear more casual clothing.
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GONZALES stated he never saw GALT's car and he
was led' to believe that GALT usually drove his car to school 
GONZALES stated however that on at least one occasion did not 
drive his car to school because he, GALT, had allegedly lost 
his billfold, which contained his driver's license and it was 
not known if this billfold was ever recovered.

GALT claimed the reason he was taking this bartending
course was because as a chef he had occasion to serve cocktails 
on board ship. He stated he did not feel qualified to mix 
these drinks properly and so was taking this course.

Concerning descriptive information on GALT, GONZALES 
furnished the following information: -

He stated GALT never used profanity and talked like
a fairly educated person. GALT was not observed wearing any 
rings although did wear a watch which had no distinguishing 
characteristics. He usually wore a short sleeve with his 
business suit and no tattoos or scars were observed. GALT's 
hair was brown with some graying on the sides GONZALES stated 
that GALT wore dark brown wing.tipped shoes and had a slight 
southern accent. He stated GALT had a medium frame although 
somewhat of a large stomach. He never mentioned being in the 
military and did appear to know a fe; words in Spanish and 
what words he did say in Spanish were correctly pronounced.

GONZALES stated that within the next two weeks he
is going to move to Oakland, California and will be taking up 
permanent residence at 1640 Sixth Avenue, Oakland, California. 
He stated that his mother, Mrs. NINA GONZALES, who lives at 
1625 Sixth Avenue, Oakland, California, telephone 832-3723, will 
always know his whereabouts. -
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Date April 19, 1968

Dr. MARK 0. WREEMAN, Ph.D., Clinical Psychologist, was 
interviewed, at his residence, 227 South Bedford Drive, Beverly 
Hills, California, April 19, 1968, at which time he furnished 
the following information:

On November 27, 1967, he received a telephone call from a 
JAMES E. RAY, who said he wanted to overcome his shyness, gain 
social confidence, and. learn self-hypnosis in order that he could 
relax, sleep and learn to remember things better. As there was 
an open appointment that afternoon, an appointment was made for 
RAY to come to the doctor’s office, 99^2*Santa Monica Boulevard, 
Beverly Hills, at £:00 p.m.

RAY did report for the scheduled, appointment on November 27th 
at ^:00 p.m. Dr. FREEMAN exhibited a leaf from his consultation 
notebook (approximately 3"x5" in size), on which he said he had 
made some notes regarding RAY on the occasion of their first
appointment. This notebook page contained the name JAYES E. RAY 
address, 153^ North Serrano; telephone I1.69-8096; and notations 
indicating the patient was single; had said he was ’from 

worked on boats on the Mississippi River. Bornand had

In 
RAY had 
ground.

this first appointment and in subsequent appointments, 
very little to contribute about his personal family back- 
He said that he was unemployed. That he had worked as 

a cook on a Mississippi river steamer, but did not like the work, 
so had quit. '

The doctor said he got the impression that RAY was an early 
riser, as he wanted early appointments, where ever possible. He 
also usually arrived at the office early, considerably ahead of 
his scheduled appointment time. He was not ’'shaky,” when he arrived 
for the early morning appointments. * 
suffering from"hang-overs," on those

RAY had no physical distresses
health, trim and handsome
or of being ■

He gav
plagued with neuroses

No indications that he 
occasions•

No headaches. Was in 
no indications of being 
Impressed the doctor as

ms

excellent 
psychotic 
having

an average intelligence quotient. No evidence of any deep animosity

On Vw/68
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Although he gave his birthdate as
their first appointment, RAY impressed the doctor as being

on the occasion

and immature."
"young

In consultations subsequent to their first meeting, the doctor 
stated he felt that he and RAY developed a good rapport. RAY repeated 
his request that he wanted to overcome his shyness, and gain social 
confidence so that he would be able to talk to people. He was usually
placid tive, easily led in conversations, and did not fight
against the doctor as some of his clients do. During either the second 
or third visit, the doctor asked RAY if he had any "deep dark secrets 
that he wanted to get off his chest." The doctor said he usually asks 
this question to determine if his clients have any criminal background 
or any sexual problems or aberations. He said that RAY answered in 
the negative, and gave him no reason to doubt his answer.

RAY indicated he had read a lot of books on hvonosi
to Dr. PREW 
you can go ar

N, "RAY had t he old power idea of 
ound looking peonle in the eye an1

make them do what y ;u want to." In
FREEMAN placed RAY in a hypnotic state
down on a couch in his and stare
ceiling. Then the doctor would talk to 
for hypnosis. Very eager, and very c oopf

hynotism
Accor ding

That is that
can hypnotise them and

subsequent anpointments, Dr.
He said he would have RAY lie 
at a little spiral on the 
him. He was a very apt subject 
native. He was an excellent

hypnotic subject. He was likeable, and polite. He was making progress 
in overcoming his shyness. At the conclusion of each session, he thanked 
the doctor for his assistance; and indicated that‘he was satisfied with
the progress he was makin He was learning to calm his body down, and
over come

The 
that RAY 
physical

nervousness,a nd shyness. He usually did what the doctor wanted

doctor had no recollection ofany particular habits or hobbies 
might have had. He did not recall any scars or peculiar 
characteristics that made any special impression on him with

regard to RAY. He had no recollection of any discussions regarding 
sports, although their visits were during the height of the football 
season and the start of t he basketball season. He was neat, and to 
the best of the doctor’s recollection, usually wore a suit coat, without 
a tie. Two photographs of ERIC GALT (with eyes open and eyes closed) 
were exhibited to the doctor, who said they were excellent likenesses 
of his patient, JAMES E. RAY.

The doctor pointed out in his professional appointment book, entries 
AYS E. RAY covering six appointments and a seventh entry which was
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crossed through. These appointment dates and t imes, as noted in the 
professional appointment book, were:

November 27, 1967 5: oo p.m

November 30, 1967 10:00 a,m

December k, 1967 9:00 a.m

December 6, 196? 10:00 a.m

December 11, 1967

December lk, 1967

3:00 p.m

10:00 a.m.

December 18, 1967 3:00 p.m

This latter appointment (12/18/67) was the one with the line 
through it. The doctor recalled that RAY had telephone him at the 
office, after making the appointment for December 18th, and told him 
that he would be unable to come to the office for the appointment as 
he had received information from his brother, that the latter had 
"found a job for him in the Merchant Marine in New Orleans, Louisiana." 
The doctor is not sure of the date or time that RAY telephone to 
cancel this last appointment; but feels sure that it was sometime 
after their 10:00 a.m. appointment on December Iki 1968.

Dr. FREEMAN saidthat RAY paid in cash, $25.00 per visit. Except 
he has the recollection that RAY sent him a money order(he believes it 
■was a postal money order) for the final $25.00 nayment.

Concerning his own personal history background and professional 
training, Dr. FREEMAN advised he had his college training at the 
diversity of Illinois (where he''had a minor in Zoology), the University 
of Zurich, and graduate study at the University of Southern California. 
He said he was an agent in the Army's counter-intelligence corps in 
Europe during World War II. He is married, and has two children (a son 
and daughter) living with him. In addition to his travels and studies 
in Europe; he has travelled in Japan. His office is located at 9952 
Santa Monica Boulevard, Beverly Hills, California, and his office 
telephone number is CRestview 6-2kl2. The doctor said that many of his 
patients come to him a referral from Mr. MELVIN POWERS of the Wilshire 
Book Company on the Sunset Strip in Hollywood, California; which he 
discribed as a publishing house that publishes numerous titles in the 
field of self-hypnosis. It was his recollection that RAY had indicated 
he had read some of these books and that he had been referred to the 
doctor from that source. •

131

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



LA liU-l^VU

The doctor concluded by stating that JANNS E. RAY came to him 
seeking psychological help in the nature of self-hypnosis to gain 
confidence, overcome shyness, learn to sleep better, and to be able 
to talk to people. Following each session, he was instructed to go 
home and practice the methods of relaxation they had gone over in 
the office. He was shy, introverted, and withdrawn, but not psychotic 
or plagued with any deep seated neuroses. Although he indicated he
was unemployed, he never seemed to lack money to pay in cash 
consultations during the period of their appointments, When 
called, to cancel their last appointment, he indicated he was 
to New Orleans to accept a position his brother had obtained

for his 
he 
going 
for him;

but he told the doctor he hoped they would meet again sometime.
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On April 25, 1968, the telephone toll tickets of
all long distance telephone calls placed from the telephone 
booths in the St. Francis Hotel, 5533 Hollywood Boulevard, 
Los Angeles, California, were made available to the FBI. The 
identity of the recipients of the telephone calls were 
located and interviewed to ascertain the identity of the 
caller. Investigation to date has failed to locate any 
recipient of long distance call from telephone booth at 
St. Francis Hotel who could furnish any information regarding 
JAMES EARL RAY. "
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INVESTIGATION REGARDING PURCHASE 
OF JAPANESE HANDCUFFS BY RAY

On April 16, 1968 RALPH DE JESU, Branch Manager, 
Hollywood - Hiishire Branch, Bank of America, Los Angeles, 
California, advised that bank money order 0799 19703 dated 
February 26, 1968 in the amount of 69*93 made payable to 
Tiffany Enterprises was purchased by RAY. This money order 
was endorsed by Tiffany Enterprises and was paid by this bank 
on March 1, 1968.
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1

On 
contacted at

April 25 1968 
of e:

Mr.

On

Date 4/30/58

HERBERT F. GREENBERG was
mployment, 1640 South La Cieneg

Boulevard, by SAS THEODORE M. GARDNER and GILBERT G.
BENJAMIN. After being advised of the identity of the con-
tacting agents
a set of Japanese handcuffs by ERIC S

interviewed regarding a purchase of
from

International Police Equipment Company, 806 South 
Avenue, Los Angeles, California.

GREENBERG started he is the owner of the

the
Robertson

International
Police Equipment Company, and that company is operated by him 
strictly on a mail order basis. He has no walk-in customers, 
and the address of 806 South Robertson Avenue, is nothing more 
than a mail drop utilized by him to receive mail directed to 
the International Police Equipment Company. He has been
in business since 1953 > 
sale in all of the "tra 
does not advertise hand 
from his company, this

obtained a catalogue a 
GREENBERG explained th
for 
cat

ale "by his comp

and advertises police equipment for 
,sh" detective magazines; however, he 
.cuffs. If a person ordered handcuffs 
person would have to have been a 

■ a re-order; or would have to have 
id order blank from a. prior customer. 
,t tie only advertisements for handcuffs 
- are contained in the police equipment

also put out by his company
is not readily available to the public, but is 
customer along with an original purchase. His 
is not distributed by mail lists, nor does his 
mailing lists in its operation.

to a

company utn

Regarding the Japanese handcuffs, GREENBERG stated
that he formerly sold 
handled a Japanese ma 
one hundred days.

GREENBERG wa
and a

cuff or

that a. package containing a 
catalogue advertising police

equipment for sale had been mailed by the International Police 
Equipment Company, 80o South Robertson Avenue, on March 16, ■

Los Angeles, California yi1p # Los Angeles 44-1574

by ------ Ji J l’ADZ
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1968, to ERIC S. GALT, 5533 Hollywood Boulevard. GREENBERG 
advised that he did not personally recall filling such an 
order, but that he would check his records, and make available 
all information regarding the order. In this regard, 
GREENBERG stated that ho would most probably have an original 
purchase order signed by the buyer, which he would make 
available.

During the late afternoon of April 25, 1968,
GREENBERG telephonically contacted SA GARDNER at the Los Angeles 
FBI Office and advised that he had been in contact with the 
secretary who handled his company's records. She advised 
that she had located the above-described purchase order made 
by GALT, and that this order had been placed by him on 
February 26, 1968. She further advised that GALT had paid 
for the money order by check in the amount of $9*98, but 
that for some reason the order had been delayed. GALT then 
called the secretary on the phone and asked her what had 
happened and requested she fill the order immediately. The 
secretary had then called GREENBERG and told him to ship the 
order immediately. GREENBERG advised that he would have the 
original order on the morning of April 26, 1968.

On April 26, 1968, GREENBERG was. contacted at his
place of employment by SAS GARDNER and G. J. MOOREHEAD. At 
this time, GREENBERG made available the following documents 
pertaining to the above-described sale:

(1) One Air Mail envelope, postmarked February 26,
1968, addressed to Tiffany Enterprises, 8512 Hhitworth Drive, 
Los Angeles, California, bearing a return address of ERIC S.
GALT, 5533 Hollywood Boulevard, Hollywood, California 90028.

(2) One typewritten letter, dated February 26,
1968, bearing the typewritten signature, ERIC S. GALT, 
as well as a written signature in the same name.

Inscribed on the letter were various notations in
what appeared to be red-colored ball-point ink, and the 
numerals "998" in black ink. These notations, according to
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GREENBERG, vzere placed there by himself at the time he filled 
the order. The above-described documents vzere inscribed on 
the back upper left hand corners, "4/26/68, TMG5 LA, Calif." 
by SA GARDNER.

After furnishing the above-described documents.
GREENBERG stated that he vzould nave to revise tne information 
previously furnished by him regarding the order and purchase 
of the handcuffs by GALT. He stated that Tiffany Enterprises 
is also a mail order business, and that two of the salesmen 
employed by Tiffany occasionally sell merchandise for him. 
In this regard, GREENBERG advised that in addition to the 
catalogue containing advertisements of police equipment for 
sale, he also put out a brochure vzhich advertised the Japanese 
handcuffs. '

He has furnished a number of these brochures to
the Tiffany Enterprise salesmen, and they place a stamp on 
the brochure vzhich indicates to a customer that these hand­
cuffs can be purchased through Tiffany Enterprises Hovzever, 
they do not carry handcuffs and any orders for them are 
filled by him. This vzould explain vzhy GALT addressed his 
letter to Tiffany Enterprises. The secretary for Tiffany 
Enterprises, vzho is also utilized by him, advised him that 
GALT paid for his purchase vzith a money order in the amount 
of $9-98- Her name is JAIHE (last name unknovzn), and she 
can be located at Tiffany Enterprises. GREENBERG stated that 
in talking vzith her, she mentioned that agents of the FBI 
had already contacted her and other members of Tiffany 
Enterprises. GREENBERG described the brochures furnished 
to Tiffany Enterprises as a 8/" by 11" green sheet, a number 
of vzhich vzere furnished to Mr. FLOYD CLEMENS of Tiffany 
Enterprises. . •
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 4/20/68

Mr. GEORGE MAC DONALD, Owner, Kirby Field and
Service, 11329 South La Mirada, Whittier, California, advised 
he did not recognize the photograph of JAMES EARL RAY and 
did not recognize any of RAY'S aliases:

Eric Starve Galt

Harvey Lowmyer

John Willard

MAC DONALD did not recognize any of RAY'S aliases
as being a customer, a member of the sales department, or 
an applicant to Kirby's Sales and Service.

Mr. MAC DONALD stated that on November 27, 1968,
he placed an advertisement in the Los Angeles Herald 
Examiner advertising for service and sales personnel. 
The ad asked for men 18 to 45, no experience necessary, 
pertaining in field and service and setting forth the 
salaries that would be given. He advised that they had over 
100 calls through the telephone listed in the advertisement, 
941-87o7. Of these 100 calls they eliminated approximately 
50 of the applicants by phone. Of the approximately 50 
remaining, applications were mailed to them and out of these 
approximately 20 people were called back and brought in for 
interview. Of the 20 interviewed, half were eliminated 
through the interview, and the remaining ten were trained 
in either sales or service. MAC DONALD stated that none 
of those that were interviewed resembled JAMES EARL RAY 
and he reviewed all names obtained through the phone calls 
and auolications and none of them were similar to JAMES 
EARL RAY, ERIC STARVO GALT, HARVEY LOWMYER, or JOHN WILLARD.

Mr. MAC DONALD pointed out that he opened his
shop on November 4, 19^7 just three weeks before' the ad 
was placed.

On 4/20/68 at. Whittier, California Filo # Los Angeles 44-1574

by ___ L. BIGEjSAfs_________________________________ Dale Ji(taM 

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
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